
 

 

Mi l jø- og Fødev areministeriet • Slotsholmsgade 12 • 1 216 København K  

Tl f . 38 1 4 21  42 • Fax  33 1 4 50 42 • CVR 12854358 • EAN  5798000862005 • mfvm@mfvm.dk  • w ww.mfvm.dk   

 

Den 13. marts 2020 

 

Folketingets Miljø- og Fødevareudvalg 

Christiansborg 

1240 København K 

 

 

 

Miljøministerens besvarelse af spørgsmål nr. 563 (MOF alm. del) stillet 17 . februar efter ønske fra 

Folketingets Miljø- og Fødevareudvalg. 

Spørgsm ål nr. 563 

”Vil ministeren kommentere artiklen ”Kan fisk på land løbe rundt?” fra Ingeniøren den 6. september 
2019 (https://ing.dk/artikel/kan-fisk-pa-land-lobe-rundt-228563), hvor det fremhæves, at anlæg til 

saltvandsopdræt på land ikke er rentable?” 

Svar 

Jeg tilkendegav i sommeren 2019, at jeg ikke ønsker flere eller større havbrug i Danmark, da jeg er 

beky mret for, at en udvidelse af havbrugsproduktionen kan gå ud over miljøet. Til gengæld ser jeg et 

potentiale i at satse på de mest miljøvenlige salt- og ferskvandsdambrug på land. Her kan 

saltvandsdambrug i fremtiden komme til at spille en væsentlig rolle.  

 

Den nævnte artikel i Ingeniøren fremhæver nogle kendte problemstillinger, herunder at der på trods af 

væsentlig udvikling i branchen i de seneste år, stadigvæk er tekniske og økonomiske udfordringer 

forbundet med at producere saltvandsfisk, såsom store laks, på land. Opdræt af fisk i recirkulerede 

saltvandsdambrug er en ganske ny  produktionsform og udviklingen i produktionsforhold og i 

renseteknologier foregår til stadighed. Dette er en udvikling, som jeg mener, at v i i Danmark fortsat skal 

være en del af. Det er en væsentlig forudsætning, at udvidelse af fiskeproduktionen på land alene tillades 

med den rigtige teknologi, så der kan produceres flere fisk med mindre miljøbelastning . 
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